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Klubber repræsenteret: 

Østjysk Klatreklub 

Odense Sportsklatreklub 

PLØKS, Skovlunde Klatreklub 

Nyborg Klatreklub 

Nørrebro Klatreklub 

Dansk bjerg- og Klatreklub 

Ribe Klatreklub 

Haderslev Klatreklub 

Odense Klatreklub 

Kolding Klatreklub 

DTU Climbing 

Crux Skælskør Klatreklub 

Firehøje Klatreklub 

Næstved Klatreklub 

Søborg Klatreklub 

Aalborg klatreklub 

Køge Klatreklub 

Sønderborg Klatreklub 

 

 
 

1. Valg af dirigent og referent. 

 

Fomand Mikkel Højgaard Larsen byder velkommen. 

 

Bestyrelsens forslag til dirigent og referent: 

Søren Gøtszche - godkendt 

Rune Windfeld – godkendt 

 

Navnerunde 

 

Dirigenten konstaterer, at repræsentantskabsmødet er rettidigt indkaldt og dermed beslutningsdygtigt. 

 

Per Thellersen, PLØKS: 

Kan bestyrelsen være mere skarpe på, om forslag bringes til afstemning samlet eller som fire separate 

forslag? 

Det tager bestyrelsen til efterretning. 

 
2. Bestyrelsen og sekretariatet aflægger beretning. 

 

Ved formand Mikkel Højgaard Larsen. 

- Bestyrelsens arbejde med vision og mission. Mere om dette senere. 

- Generationsskifte i bestyrelsen med ny formand. 

Bestyrelsens beretning er taget til efterretning og godkendt. 



Dansk Klatreforbund 
Repræsentantskabsmøde 2023 
 

2 
 

 

Carsten beskriver de forskellige arbejdsområder i Dansk Klatreforbund. 

- Aktivitetsrapport udsendt, som beskriver opnåede mål i 2022. 

- Om kontorets måde at arbejde på. 

 

Rune fortæller om området ”Motion og fællesskab” og modtager input fra repræsentanterne: 

- Hjælp til at reklamere for arrangementer 
- Fond/pulje til fællesskabsskabende aktiviteter kan være en god ide 
- Forslag til klippependant til BoTR, blot i de jyske 
- Odense: Succesfuldt fællesarrangement for unge i Odense  
- ØJKK: Succesfuldt 30+ event 
- Forslag til etablering af rutebyggernetværk 
- Ønske om åbne rutebyggerevents 
- OKK: Events for ældre – eventuelt 60+ 
- ØJKK ønske om arrangementer, som ikke er konkurrencer - ’Konkurrence’ kan virke skræmmende 

på nogle 
 

Ida fortæller om para-klatring, som er under opbygning. Klubber kan tage kontakt til Ida for viden og netværk. 

 

Karen Bülow-Olsen, OKK: 

Måske skal der fremover også fokus på ældre klatrere og de udfordringer, de kan opleve. 

Ida er enig – på træneruddannelsen er der et modul om ”tilpasset klatring”. 

 

Ida fortæller om modellen for talent/elite-udvikling. Det er Lasse, som er landstræner, og som står for 

talent/elite-arbejdet. 

 

Forsamlingen godkender beretningen. 

 
 

3. Udvalg og arbejdsgrupper aflægger beretning (konkurrenceudvalg, juniorudvalg, 

sikkerhedsudvalg, ordensudvalg). 

 

Ordensudvalg – ingen sager i 2022 

 

Bornholmudvalget – ved formand Kim Moltved Christiansen 

Fortæller om udvalgets arbejde. 

Rydning og boltning, vedligehold af faste installationer, access-arbejde i samarbejde med Naturstyrelsen. 

 

Sikkerhedsudvalget – Henrik fortæller om sikkerhedsudvalgets rolle. Udvalget består af nogle af de mest 

aktive instruktøruddannere. Arbejder med at justere og udvikle sikkerhedsuddannelser. 

 

Per Thellersen, PLØKS: 

Forslag om at få samlet op på ulykkesrapporteringer i klubberne. PLØKS har deres egen indrapportering. 

Rune er enig og noterer sig, at der skal indhentes ulykkesrapporter fra de klubber, som har deres egen 

indrapportering (PLØKS, DBKK, Århus KK). 
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Juniorudvalget – Ida læser beretning op fra Erling Strauss (som er på Bornholm for at arbejde på vedligehold 

af moseløkke stenbrud). 

 

Konkurrenceudvalget – ved Carsten Lau Isaksen og Povl Lund. 

Nyt software og hardware i samarbejde med ClimbAlong til at lave mere professionelle konkurrencer. 

Projektet er betalt gennem puljemidler fra DIF. 

Deltagelse i DM-ugen. Afholdes i Aalborg 2022 og 2023. 

 

Per Thellersen, PLØKS: 

Kan man låne ClimbAlong til en klubkonkurrence? 

Carsten Lau Isaksen: 

ClimbAlong vil begynde at tage kontakt til klubber, som afholder konkurrencer. 

Det er også muligt at låne skærm, lyd- og lysudstyr, som vi har i kælderen i Idrættens Hus. 

 

Mathias Rask Junker: 

DM-ugen ligger uheldigt i forhold til skole/gymnasium. 

Vil I fortsætte med DM-ugen? 

Carsten Lau Isaksen: 

DM-ugen er fra DIF’s side tænkt til senior-DM, dette giver udfordringer i forhold til unge atleter, men det er 

et vilkår. 

Det er en udfordring, hvis det ligger i en by, hvor der ikke er klatreklub. Måske skal vi have et transportabelt 

set-up. På den måde kan vi også lægge konkurrencen det mest attraktive sted. 

 

Talent-elitearbejdsgruppe – ved Nikolaj Liebach. 

Hjælper de mest talentfulde og motiverede unge til at træne godt. 

Klubberne er meget velkomne til at kontakte Nikolaj eller Landstræneren, hvis de har spørgsmål. 

Lars Backer, Køge KK: 

Hvordan understøtter klubberne de unge talenter? 

Nikolaj Liebach: 

Lad træneren tage kontakt til Lasse eller Katrine og tag en snak om træningsmetoder og fokusområder. 

Magnus Overgaard, Østjysk KK: 

Kunne man lave opdateringskurser/workshops for eksisterende trænere? 

Ida Clausen: 

Vi laver træningssamlinger, men lidt vanskeligt at få trænere til at deltage. 

 

Forsamlingen tager referaterne til efterretning uden yderligere bemærkninger. 

 
4. Fremlæggelse og godkendelse af reviderede regnskab for det afsluttede år 2022. Fremlæggelse af 

forventet resultat for indeværende år. 

 

Thomas Sigsgaard fremlægger regnskabet. 

 

Philip Charlie Johansen, DTU: 

Har I et mål om, hvad egenkapitalen skal ligge på? Også for at have reserve. 

Thomas Sigsgaard: 
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Vi har ikke et fast mål. Det handler om, hvad vi gerne vil have mulighed for at bruge penge på – støtte, fonde, 

skabe faciliteter. Det er ikke et mål at akkumulere penge. 

Karen Bülow-Olsen, OKK: 

Spørgsmål til prioritering af midler, mener at uddannelser er for dyre. 

Rune Windfeld: 

Det er korrekt, at der er overskud på uddannelsesområdet. Dette kommer dog primært fra Instruktør 1 – de 

højere instruktørniveauer bliver subsidieret. 

Per Thellersen: 

Synes at egenkapitalen skal være større, så der er mere luft til store projekter. 

 

Regnskabet er godkendt. 

 

Thomas Sigsgaard fremlægger forventet resultat for indeværende år. 

 

Spørgsmål til om budgettet bliver fremlagt til godkendelse af repræsentantskabet? 

Thomas Sigsgaard: 

Nej, budgettet bliver lagt af bestyrelse og sekretariat. 

 

Philip Charlie Johansen, DTU: 

Har der været nedgang på deltagerantal til events ligesom i andre idrætter? 

Carsten Lau Isaksen: 

Nej, det oplever vi ikke 

Thomas Sigsgaard: 

Generelt er der ikke nedgang. Og fortsat fremgang i medlemstallet. 

 

Povl Lund, CRUX: 

Kunne være rart at se resultatet for 2022 sammenstillet med budgettet for 2023. 

Søren Gøtszche: 

Regnskabet er fremlagt med disse sammenstillinger. 

 

Per Thellersen, PLØKS: 

Sammenlignet med resultatet 2019 er posten kontordrift steget voldsomt. Bestyrelsen bør kigge på, om dette 

er den rette måde at bruge pengene. 

Nicolaj Mejsner: 

I bestyrelsen har vi ønsket at forbedre arbejdsforholdene på kontoret. Blandt andet har vi indført 

pensionsordning, hvilket ikke var der tidligere. Det er noget, vi har overvejet. 

Bent Acher Johansen: 

Mange arbejdsopgaver, som tidligere var drevet af frivillige, er flyttet over til kontoret. 

Lena Schwartz, OSKK: 

Hvis vi ikke skal godkende budgettet, hvordan har repræsentantskabet så indflydelse på, hvordan pengene 

bliver brugt? 

Mikkel Højgaard Larsen: 

Det er jo repræsentantskabet, som vælger bestyrelsen. Hvis man er utilfreds, har man mulighed for at søge 

indflydelse i bestyrelsen. 

Philip Charlie Johansen, DTU: 

Det er en almindelig måde at gøre det på i paraplyorganisationer. 
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Per Thellersen, PLØKS: 

Det er meget normalt, at man ikke godkender et budget. 

Den hardcore vej er at vælte bestyrelsen. En blød mellemvej er, at bestyrelsen og sekretariatet tager input 

fra repræsentantskabet til efterretning. Så længe repræsentantskabet føler, at de bliver hørt, er det fint. 

Henrik Stephansen: 

Størstedelen af budgettet er bundet op på strategiaftalen med DIF, så det er ikke alt, der kan ændres. 

 

Budgettet er taget til efterretning. 

 
5. Fremlæggelse af vision for Dansk Klatreforbund. 

 

Mikkel Højgaard Larsen fremlægger Dansk Klatreforbunds nye vision, som også er fremlagt på hjemmesiden. 

 

Per Thellersen m.fl.: 

Glæder sig til at se mere støtte til bjergklatring, via ferrata, isklatring osv. i lyset af, at Dansk Klatreforbund 

vil arbejde for alle typer klatring. 

Lars Backer: 

Vedr. individuelle medlemmer – Køge kommune favoriserer egenorganiserede udøvere, da de er billigere i 

forhold til foreninger. Den balance skal vi være opmærksomme på. 

Per Thellersen: 

Stor cadeau til bestyrelsen for at lave visionsarbejdet og for at holde sig på et strategisk plan og overlade det 

operationelle til sekretariatet. 

 
6. Behandling af indkomne forslag. 

 

Ingen indkomne forslag. 

 

Bestyrelsens forslag til vedtægtsændringer diskuteres. 

Diskussionen handler især om forslaget om at indføre individuelle medlemskaber. 

 

Bestyrelsens argumenter for at indføre ordningen er primært: 

- Visionen taler om at Dansk Klatreforbund skal samle hele det danske klatremiljø – derfor vil vi også 

gerne åbne for at klatrere i kommercielle klatrehaller kan deltage i konkurrencer og andre events. 

- Vi kan se, at det nationale forbund i mange lande kun organiserer en meget lille del af klatremiljøet 

– sådan er det ikke i Danmark endnu, men vi skal sørge for at gøre os relevante også for 

egenorganiserede klatrere f.eks. i de kommercielle boulderhaller. 

- Det individuelle medlemskab kommer i første omgang kun til at omfatte konkurrencer, junior-events 

og ture til klipper. 

- Bestyrelsen fremfører en ændring i forslaget til §4. Den nye ordlyd er mindre omfattende end den 

gamle, derfor kan forslaget bringes til afstemning. 

 

Kommentarer til bestyrelsens forslag: 

- Risikerer vi at udefrakommende, individuelle medlemmer fylder holdene på f.eks. junior-events? 

- Hvorfor er det i det hele taget ønskeligt at lukke folk udefra ind til forbundets arrangementer? 

- Der findes allerede en ordning, som gør det muligt for klatrere i kommercielle klatrehaller at deltage 

i konkurrencer osv. – de kan melde sig ind i en klub med billigt kontingent. 
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- Der er risiko for, at en klub som Søborg Klatreklub mister sin eksistensberettigelse. 

- Forslaget om kontingent for individuelle medlemskaber på 300 kr. årligt er for lavt. 

 

Bestyrelsen tager bekymringerne til efterretning og understreger, at ordningen vil blive evalueret de 

kommende år. 

Bestyrelsen tager ønsket om et højere kontingent for individuelle medlemskaber til efterretning og ændrer 

dette til 400 kr. 

 

Forslaget bringes til afstemning. 

 

Der er 17 klubber repræsenteret med 108 stemmer i alt. 

 

Bestyrelsens forslag til vedtægtsændringer behandles som tre punkter: 

§4 og deraf afledte konsekvensrettelser – for 78, imod 13, blank 17 

§4, stk. 3 – ingen imod 

§6 – ingen imod 

 

Bestyrelsens forslag er vedtaget. 

 
7. Fremlæggelse af budget, herunder fremlæggelse og godkendelse af kontingent. 

 

Bestyrelsen har ikke ønske om yderligere kontingentforhøjelse. 

Bestyrelsens forslag til kontingent ser dermed således ud: 

Klubkontingent: 80 kr. 

Skolemedlemskab: 2000 kr. 

Individuelt medlemskab: 400 kr. 

 

Forslaget er vedtaget. 

 
8. Valg af bestyrelse (4 bestyrelsesmedlemmer i lige år og 3 bestyrelsesmedlemmer i ulige år). 

 

Da første suppleant og et bestyrelsesmedlem er fratrådt uden for tur, bringes disse også til afstemning for 

det resterende år af valgperioden. De ledige pladser ser således ud: 

Mikkel Højgaard Larsen ønsker genvalg 

Lise Usinger  ønsker ikke genvalg 

Jens Salling  ønsker ikke genvalg 

Erik Vilen  fratræder, efterfølger på valg i 2024 

1. Suppleant  fratrådt, efterfølger på valg i 2024 

2. Suppleant  på valg 

 

Følgende kandidater stiller op: 

- Mikkel Højgaard Larsen (søger genvalg) (Søborg KK) 

- Rikke Halskov Vestergaard (Roskilde KK) 

- Mathias Rask Junker (Sønderborg KK) 

- Katrine Vandet Salling (DBKK) 

- Kathrine Elsig Jensen (suppleant) (DBKK) 
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- Kasper Gram (suppleant) (Kolding KK) 

- Clement Hempel (suppleant) (OSKK) 

 

 

Der er fire kandidater til fire ledige bestyrelsesposter. Det besluttes, at den som får færrest stemmer, 

overtager den post, som skal på valg igen allerede til næste år. 

Mikkel Højgaard Larsen melder sig til at tage den etårige post for at undgå afstemning om formandsposterne 

– de tre andre kandidater er valgt for to år. 

 

Valg mellem suppleantkandidater: 

Kasper Gram – 76 – 1. Suppl – på valg igen 2024 

Clement Hempel – 63 – 2. suppl – på valg igen i 2025 

Kathrine Elsig Jensen – 49 – ikke valgt 

 

Bestyrelsen ser dermed således ud: 

- Mikkel Højgaard Larsen – bestyrelsesmedlem, på valg i 2024 

- Nikolaj August Buch Mejsner – bestyrelsesmedlem, på valg i 2024 

- Bent Acher Johansen – bestyrelsesmedlem, på valg i 2024 

- Nicolai Liebach – bestyrelsesmedlem, på valg i 2024 

- Rikke Halskov Vestergaard – bestyrelsesmedlem, på valg i 2025 

- Mathias Rask Junker – bestyrelsesmedlem, på valg i 2025 

- Katrine Vandet Salling – bestyrelsesmedlem, på valg i 2025 

- Kasper Gram – første suppleant, på valg i 2024 

- Clement Hempel – anden suppleant, på valg i 2025 

 

 
9. Valg af ordensudvalget: formand og suppleant i lige år samt 2 medlemmer i ulige år 

 

To medlemmer er på valg – begge ønsker genvalg. 

• Niels Staun, Aalborg Klatreklub 

• Jan Bønding, Dansk Bjerg- og Klatreklub 

Der er ingen modkandidater, så de er begge valgt. 

 
 

10. Eventuelt. 

 

Årets klub: 

Aalborg Klatreklub for deres arbejde med at professionalisere driften af klubben og for at være værter for 

DM i bouldering to år i træk i forbindelse med DM-ugen. 

Vibeke Rødsgaard-Mathiesen modtager prisen. 

 

Vibeke Rødsgaard-Mathiesen: 

Takker for prisen. 

Aalborg har besluttet at ansætte klubvært, som er ansat igennem Dansk Klatreforbund – det er gået rigtig 

godt. Anbefaler samme løsning til andre klubber. 

 



Dansk Klatreforbund 
Repræsentantskabsmøde 2023 
 

8 
 

Årets ildsjæl: 

Erling Strauss fra Crux for hans store og mangeårige arbejde med at arrangere juniorture og meget andet 

frivilligt arbejde. 

Erling kan ikke modtage prisen på dagen, da han er på Bornholm for at rense ruter og bolte nye ruter! 

 

Morten Nielsen, Haderslev KK: 

Vedr. klubmodul – det koster klubben 800 kr. for betalingsløsning igennem systemet. Det er udfordrende for 

klubben. Vil forbundet overveje, om sådan en stigning er i orden. 

Thomas Sigsgaard: 

Det er Nets, som sætter priserne for betalingsløsning. Man kan lade være med at bruge klubmodul og så 

bruge et andet regnskabssystem. Så kan man spare pengene. 

 

Karl Keigo Rasmussen, NKK: 

Gladsaxe Skøjtehal kan muligvis blive til klatreklub – hvis nogen har lyst, må de gerne være med. 

Tag kontakt til Søborg eller NKK. 

 

Dirigenten takker for god ro og orden og hæver repræsentantskabsmødet. 

 

 


